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В статье рассматривается правовой статус коренного населения Обского Севера в процессе вне-
дрения норм христианской религии, то, как происходили те или иные процессы развития у тузем-
ного населения в связи с его присоединением к России, какие методы применяли миссионеры в процес-
се христианизации и какую роль при этом играла власть. Существовал ли баланс между властью и 
церковью при решении национально-государственных и этнополитических проблем? Почему христи-
анизация народов Северо-Западной Сибири носила чисто внешний, формальный характер и как по-
литика миссионеров повлияла на дальнейший процесс историко-правового развития российской го-
сударственности в целом и сплочения народов в частности?
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Th e article examines the legal status of the indigenous population of the Ob North in the process of in-
troducing the norms of the Christian religion, about how various development processes took place among 
the native population in connection with their accession to Russia, what methods the missionaries used in 
the process of Christianization, and what role the authorities played. Was there a balance between power 
and the church in dealing with national-state and ethnopolitical problems. Why the Christianization of the 
peoples of North-West Siberia was purely external, formal in nature and as a policy of missionaries infl u-
enced the further process of historical and legal development of Russian statehood as a whole and the ral-
lying of peoples in particular.
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